
Jegyzőkönyv 

 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési, 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága rendkívüli nyílt ülésén.  

 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

 

A Bizottsági ülés ideje: 2025. február 13. napján 08:30 órakor 

 

A Bizottság részéről megjelentek: 

Kracson Norbert bizottsági elnök 

Szőnyi István bizottsági tag        

Csernai Ferencné bizottsági tag 

Lukács Tamás bizottsági tag        

Palicz István Endre bizottsági tag      

Antal Pál Péter bizottsági tag  

Gánóczi Miklós Gábor bizottsági tag     

Szegedi Gyuláné bizottsági tag         

Rózsa Tamás bizottsági tag      

Ródé Martin bizottsági tag         

Suhanesz Péter bizottsági tag  

Dr. Esztergomy Zoltán bizottsági tag 

    

 A bizottsági ülésről távol voltak: 

Nagy Mónika Ágnes bizottsági tag 

Schweitzer Tamás Zsolt bizottsági tag 

Dr. Ringer István bizottsági tag  

 

Tanácskozási joggal meghívottak: 

 Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Jánosi Attila a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

Bartus István Fejlesztési csoport csoportvezetője 

 

Tanácskozási joggal megjelentek: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Jánosi Attila a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

Nyiri Péter alpolgármester 

 

Jegyzőkönyvvezető: dr. Koperveisz Eszter 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a 

Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság határozatképes, mivel 15 

tagból 11 tag jelen van. Tájékoztatta a Bizottságot, hogy az ülésről távol lévő bizottsági tagok 

jelezték felé, hogy egyéb elfoglaltságuk miatt nem tudnak jelen lenni az ülésen, egy fő pedig 



később érkezik. Megkérdezte, hogy van-e valakinek észrevétele, módosítási javaslata a 

napirendi pontokkal kapcsolatban. 

 

Tekintettel arra, hogy észrevétel, javaslat nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági elnök az 

ülés napirendjét szavazásra bocsátotta.  

Az ülés tervezett napirendi pontjait a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza.  

S z a v a z á s :  a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

szavazáskor jelen lévő 11 tagja, 11 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta az ülés 

napirendjét az alábbiak szerint: 

 

Napirendi pontok: 

1. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 

3/2024. (II.14.) önkormányzati rendelet módosítására   
Előterjesztők: Szamosvölgyi Péter polgármester és dr. Terdik Sándor jegyző 

2. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 2025. évi 

költségvetésének elfogadására  

Előterjesztők: Szamosvölgyi Péter polgármester és dr. Terdik Sándor jegyző 

3. Előterjesztés a „Városi Bringapark kialakítása Sátoraljaújhelyen” pályázat 

benyújtására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

 

 

1.  Napirendi pont: Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2024. évi 

költségvetéséről szóló 3/2024. (II.14.) önkormányzati rendelet módosítására   

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat és Greskóné 

Tóth Erikát, a Pénzügyi- és Adóhatósági Osztály osztályvezetőjét, hogy van-e kiegészíteni 

valójuk az előterjesztést illetően.  

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: A 2024. évi költségvetés zárszámadás előtti utolsó 

módosítása szükséges lépés ahhoz, hogy a költségvetésben szereplő előirányzatok a tényleges 

gazdálkodási adatokhoz igazodjanak, és a zárszámadás pontos, valós képet mutasson az 

önkormányzat pénzügyi helyzetéről. A módosítás során figyelembe vették az év közbeni 

gazdálkodás eredményeit, a bevételek és kiadások tényleges alakulását, valamint azokat a 

szükséges korrekciókat, amelyek biztosítják a pénzügyi egyensúly fenntartását. A legfontosabb 

változások között szerepelnek a bevételek pontosítása az év közbeni teljesülés alapján, a kiadási 

előirányzatok szükséges átcsoportosítása, a pályázati források és támogatások végleges 

elszámolása, az esetleges maradványok és kötelezettségek kezelése. A módosítás nem érinti a 

költségvetés alapvető szerkezetét, csupán a valós adatoknak megfelelő pontosításokat 

tartalmaz. Ezzel biztosítják, hogy a zárszámadási rendelet megalapozott, a jogszabályi 

előírásoknak megfelelő és átlátható legyen. 

8:34-kor megérkezett Suhanesz Péter bizottsági tag. 

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy az államháztartásról szóló 

2011. CXCV. törvény 34. §-a, valamint a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-

testületének a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. 



(II.14.) önkormányzati rendelet 20. § (1) bekezdése szerint a jogszabályokban, központi 

intézkedéseken alapuló, valamint saját hatáskörben végrehajtott előirányzat-változások miatt 

szükségessé váló rendeletmódosítást az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el. 

 

S z a v a z á s :  a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

szavazáskor jelen lévő 12 tagja 10 igen, 1 nem szavazat, 1 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

9/2025. (II.13.) határozata 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II.14.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési, Idegenforgalmi 

és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy az államháztartásról 

szóló 2011. CXCV. törvény 34. §-a, valamint a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 

Képviselő-testületének a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 

3/2024. (II.14.) önkormányzati rendelet 20. § (1) bekezdése szerint a jogszabályokban, központi 

intézkedéseken alapuló, valamint saját hatáskörben végrehajtott előirányzat-változások miatt 

szükségessé váló rendeletmódosítást az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el. 

 

 

2. Napirendi pont: Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 2025. évi 

költségvetésének elfogadására  

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat és Greskóné 

Tóth Erikát, a Pénzügyi- és Adóhatósági Osztály osztályvezetőjét, hogy van-e kiegészíteni 

valójuk az előterjesztést illetően.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: kiosztásra került a 2025. költségvetési-tervezet módosítása. Az 

önkormányzat szolidaritási hozzájárulása az adóerő képesség alapján kerül kiszámításra. A 

központi költségvetés a Kormány által a nyár folyamán kerül elfogadásra és ekkor már 

decemberben tudják azokat az adatokat, amelyekkel az önkormányzatnak számolni kell. Az 

iparűzési adó viszonylatában az adóerő képesség és a szolidaritási hozzájárulás tekintetében 

kap az önkormányzat egy számot és ezzel tudnak dolgozni a költségvetés tervezésekor. 

Tekintettel arra, hogy a 2025. évi központi költségvetés decemberben került elfogadásra, a 

tervezés során még nem kaptak tájékoztatást arról, hogy a kormányzat milyen adóerő 

képességből számított szolidaritási hozzájárulást vesz figyelembe, ezért a saját adataik alapján 

számították azt ki, amely viszont nem egyezik a Kormány által időközben közzétett adatokkal, 

ezért a költségvetési-tervezetet módosítani szükséges a Magyar Közlönyben megjelent 

szolidaritási hozzájáruláshoz mérten igazítva. A többletkiadást, ami ezáltal keletkezett, a dologi 

kiadásokból tervezik pótolni, tekintettel arra, hogy a 2025. évi költségvetés-tervezetben már 

tartalékkal tudtak számolni. A dologi kiadásokat túltervezték annak érdekében, hogy 

amennyiben olyan esemény következik be, amely miatt a tartalékhoz kell nyúlni, legyen 

mozgástere az önkormányzatnak. A Magas-hegyi Turisztikai és Sportközpont bevételét viszont 

alultervezték, mindezekből tudják a többletkiadást fedezni. A módosítás a többletkiadás dologi 

kiadásokból történő pótlását tartalmazza. 

 



Kérdések következtek: 

 

Gánóczi Miklós Gábor bizottsági tag: megkérdezte, hogy a 2025. évi tervben elírás volt-e az, 

hogy a 3. mellékletben és a 6. mellékletben egyszer Zemplén Televízióként, egyszer pedig 

Zemplén Médiacentrumként szerepel a 84 milliós működési költség? 

 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: elnézést kért, megerősítette, hogy elírás történt és 

javítani fogják az elírást. 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: az iparűzési adó az adatok alapján 28 %-kal nőtt az előző 

évihez képest. Érdeklődött, hogy összegszerűen ez mennyi. 

 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: az előző napirendi pontnál tárgyalt, 2024. évi 

költségvetés adataiban látható. 1 378 000 000 forinttal tervezték az iparűzési adó bevételt és 

1 773 426 914 forint érkezett be helyi iparűzési adóra, ennyivel nagyobb összeg folyt be. A 

2025. évi tervezésnél is óvatosabban jártak el, kicsit alultervezték ezt a sort, mivel nem lehet 

tudni, hogy a gazdasági hatás hogyan érvényesül majd az itteni cégek tekintetében, milyen évet 

fognak zárni. Ez majd a májusi zárások, bevallások után derül ki, a vállalkozások 

szeptemberben már ennek alapján fizetik az iparűzési adót. Valószínűleg ennek kapcsán is 

korrekcióra lesz szükség a költségvetés-tervezetben, de nagy öröm, hogy ilyen alappal 

számolhattak, és az itteni cégeknek sikerült ezt teljesíteni.  

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: az önkormányzatnak tehát még így is jelentős bevétele 

származik az iparűzési adóból, hogy 104 094 464 forinttal megnövelték a szolidaritási alapot. 

Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyében ezzel a 6. helyen állunk, több várost megelőzve. Az 

itteni cégek az elmúlt évben nagyon jól prosperáltak. Ez reményt keltő a jövőre nézve és stabil 

költségvetési hátteret is nyújt az önkormányzat számára. Tehát a módosítás a dologi kiadások 

67 millió forinttal történő csökkentésére irányul. 

 

Tekintettel arra, hogy egyéb kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzatának 2025. évi költségvetéséről szóló rendeletét a módosító javaslattal együtt 

fogadja el. 

 

S z a v a z á s :  a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

szavazáskor jelen lévő 12 tagja 10 igen, 1 nem szavazat, 1 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

10/2025. (II.13.) határozata 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 2025. évi költségvetésének elfogadásáról 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési, Idegenforgalmi 

és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzatának 2025. évi költségvetéséről szóló rendeletét a módosító javaslattal együtt 

fogadja el. 



3. Napirendi pont: Előterjesztés a „Városi Bringapark kialakítása Sátoraljaújhelyen” 

pályázat benyújtására 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

szóbeli kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a Magas-hegyi Turisztikai és Sportközpont már régóta tervezi 

bringaparkkal bővíteni a szolgáltatásait. Most az önkormányzatnak lehetősége van erre 

pályázatot benyújtani 60 %-os támogatási intenzitás mellett. A bringaparkot az alsó állomáson 

tervezik megépíteni, a terület kijelölésre került. Jelenleg a pályázat benyújtásáról és az önerő 

2025. évi költségvetés terhére történő biztosításáról szükséges a képviselő-testületnek döntenie. 

Kérdések következtek: 

Kracson Norbert bizottsági elnök: arról érdeklődött, hogy az előterjesztésben látható 78 

millió forint előzetesen kalkulált vagy végleges szám-e, esetleg a közbeszerzés során ez 

változhat-e. 

dr. Terdik Sándor jegyző: változhat, de elég pontos számadataik vannak, többéves projekt-

terv, több árajánlat alapján alakult a tervezett összköltség, ami reális összeg. 

Antal Pál Péter bizottsági tag: megkérdezte, hogy hol lehet a pályázati kiírásba betekinteni, 

van-e már kész anyag. 

dr. Terdik Sándor jegyző: igen, természetesen kész pályázati anyaggal rendelkeznek. 

Kracson Norbert bizottsági elnök: javasolta, hogy a testületi ülésre készüljön el a 

komplexebb anyag, amely tartalmazza a pályázati felhívást is. 

Vélemények következtek: 

Kracson Norbert bizottsági elnök: 60 %-os a támogatási intenzitás, de a számokból számára 

csak szűk 50 %-nak tűnik.  

Csernai Ferencné bizottsági tag: maximalizálva van, hogy mennyi lehet a támogatási összeg. 

Kracson Norbert bizottsági elnök: reményét fejezte ki, hogy a közbeszerzés kapcsán sikerül 

az árat lejjebb tornázni és az önkormányzatnak önerőben kevesebb összeget kell hozzátenni. 

Tekintettel arra, hogy egyéb kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Miniszterelnökség Aktív 

Magyarországért felelős államtitkára - 2025. évi pályázati kiírásai között szerepelő - Országos 

Bringapark Programot támogató felhívására, a „Városi Bringapark kialakítása 

Sátoraljaújhely” pályázatban foglalt tevékenységek megvalósítását támogassa, melynek 

alapján gondoskodjon a megvalósításhoz szükséges pályázat benyújtásáról. Döntsön arról, 

hogy a projekt megvalósításához szükséges 38.512.000, - Ft önerőt a 2025. évi költségvetésébe 

tervezze be. Hatalmazza fel a polgármestert a „Városi Bringapark kialakítása 

Sátoraljaújhelyen” pályázat benyújtásával kapcsolatos intézkedések megtételére, és pozitív 

elbírálás esetén a Támogatói szerződés aláírására. 

 

 



S z a v a z á s :  a Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

szavazáskor jelen lévő 12 tagja 11 igen szavazat, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot 

hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Városüzemeltetési, Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

11/2025. (II.13.) határozata 

a „Városi Bringapark kialakítása Sátoraljaújhely” pályázat benyújtásáról  

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési, Idegenforgalmi 

és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Miniszterelnökség 

Aktív Magyarországért felelős államtitkára - 2025. évi pályázati kiírásai között szerepelő - 

Országos Bringapark Programot támogató felhívására, a „Városi Bringapark kialakítása 

Sátoraljaújhely” pályázatban foglalt tevékenységek megvalósítását támogassa, melynek 

alapján gondoskodjon a megvalósításhoz szükséges pályázat benyújtásáról.  

Döntsön arról, hogy a projekt megvalósításához szükséges 38.512.000, - Ft önerőt a 2025. évi 

költségvetésébe tervezze be.  

 

Hatalmazza fel a polgármestert a „Városi Bringapark kialakítása Sátoraljaújhelyen” pályázat 

benyújtásával kapcsolatos intézkedések megtételére, és pozitív elbírálás esetén a Támogatói 

szerződés aláírására. 

 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, felvetés nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök megköszönte a bizottsági tagok munkáját és a rendkívüli nyílt ülést 08:50 órakor bezárta. 

 

 

 

 

K.m.f. 

Palicz István Endre s.k. 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 

Kracson Norbert s.k. 

Bizottsági elnök 
 


